

**VENTA**

Syrup


 RP  
Revva Pharma
**Composition :**

Each 5 ml of the syrup contains Salbutamol Sulphate equivalent to Salbutamol 2 mg. Venta is a preparation of Salbutamol Sulphate which is a synthetic sympathomimetic agent with predominant  $\beta$ -adrenergic activity and a selective action on beta-2-adrenoceptors of bronchial muscle at therapeutic doses.

**Indications:**

Venta is indicated for the relief of bronchospasm in bronchial asthma, bronchitis, emphysema and also in bronchospasm where heart disease or hypertension is co-existing.

**Dosage and Administration:**

**Adults:** 2-4 mg, 3-4 times daily. In some patient's higher doses upto 8 mg may be given.

**Children:**

2-6 years: 1 mg, 3-4 times daily

6-12 years: 2 mg, 3-4 times daily

Over 12 years: 2-4 mg, 3-4 times daily

**Contraindications:**

- Venta are contra-indicated in patients with a history of hypersensitivity to any of their components.
- Venta should not be prescribed together with  $\beta$ -blocking drugs.

**Warning and Precautions:**

- Venta should be given with caution to patients with hyperthyroidism, diabetes mellitus, serious cardiovascular disorders or hypertension.
- In asthmatic patients, whose condition deteriorates despite of Salbutamol therapy, alternative or additional therapy should be instituted promptly.
- Adverse metabolic effects of high doses of Salbutamol may be exacerbated by
- concomitant administration of high doses of corticosteroids.
- Hypokalemia associated with high doses of Salbutamol may result in increased susceptibility to digitalis induced cardiac arrhythmias.
- Concomitant administration of aminophylline may enhance the effects of Salbutamol. Long term treatment may increase the risk of dental caries and hence adequate dental hygiene should be maintained.

**Side Effects:**

Venta may cause fine tremor for skeletal muscle (particularly the hands), palpitations, and muscle cramps. Slight tachycardia, tense feeling, headache, and peripheral vasodilation have been reported after large doses.

**Overdosage:**

The preferred antidote for overdosage with Salbutamol is a cardioselective  $\beta$ -blocking agent.  $\beta$ -blocking drugs should be used with caution in patients with a history of bronchospasm.

**Packaging:**

100 ml amber glass bottle, each 5 ml contains Salbutamol Sulphate BP equivalent to Salbutamol 2 mg.

-A medication is a product which affects your health, and it's consumption contrary to instructions is dangerous for you.  
- Follow strictly the doctors prescription, the method of use and the instructions of the pharmacist who sold the medication.  
-The doctor and the pharmacist experts in medicine, it's benefits and risks.  
-Do not repeat the same prescription without consulting your doctor.  
KEEP THE MEDICAMENTS OUT OF REACH OF CHILDREN  
Council of Arab Health Ministers & Union of Arab Pharmacists

Revva Pharmaceutical Industry - Syria


 RP  
ريفنا فارما

شرباب

**فينتا****التركيب:**

كل ٥ مل من الشراب تحتوي سالبوتامول سلفات بما يعادل سالبوتامول ٢ ملغ. يتרכب فينتا من سالبوتامول سلفات وهو عامل محاكي ودي صناعي مع فعالية مهيمنة على  $\beta$  الأدرينالية وتأثير انتقائي على مستقبلات بيتا ٢ الأدرينالية في العضلات الشعبية الهوائية وذلك ضمن الجرعات العلاجية.

**الاستطبابات:**

تستطب فينتا للتخفيف من تشنج القصبات في حالات الربو القصبي، التهاب القصبات، وانتفاخ الرئة، بالإضافة لحالات التشنج القصبي عند وجود مرض قلبي أو ارتفاع ضغط مرافق.

**الإعطاء والجرعة:**

**البالغين:** ٢-٤ ملغ، ٣-٤ مرات يوميا . ممكن إعطاء جرعات أعلى تصل إلى ٨ ملغ لدى بعض المرضى.  
**الأطفال:**

٢-٦ سنوات: ١ ملغ، ٣-٤ مرات يوميا

٦-١٢ سنة: ٢ ملغ، ٣-٤ مرات يوميا

أكثر من ١٢ سنة: ٢-٤ ملغ، ٣-٤ مرات يوميا.

**مضادات الاستطباب:**

- فينتا هو مضاد استطباب لدى مرضى فرط الحساسية لأي مكون من مكونات المستحضر.
- فينتا يجب ألا يوصف مع الأدوية الحاصرة للبيتا بشكل متزامن.

**التحذيرات والاحتياطات:**

- يعطى فينتا بحذر للمرضى الذين يعانون من فرط نشاط الغدة الدرقية، داء السكري، اضطرابات قلبية وعائية خطيرة أو ارتفاع ضغط الدم .
- في المرضى الذين يعانون من الربو، الذين تدهورت حالتهم على الرغم من العلاج بـ سالبوتامول، يجب استبدال العلاج أو إضافة علاج آخر وبشكل فوري.
- قد تتفاقم الآثار الجانبية على الاستقلاب مع الجرعات العالية من سالبوتامول عند تزامن إعطاء جرعات عالية من الكورتيكوستيرويد.
- إن نقص بوتاسيوم الدم المرتبط مع جرعات عالية من سالبوتامول قد يؤدي إلى زيادة الحساسية لمركبات الديجتال مما يحرض على لاضطرابات قلبية.
- إن الإعطاء المتزامن للأمينوفيلين قد يعزز من آثار السالبتامول .
- إن العلاج طويل الأمد قد يزيد من خطر تسوس الأسنان، وبالتالي ينبغي الحفاظ على صحة الأسنان بشكل مناسب.

**الآثار الجانبية:**

قد يسبب فينتا رعاش خفيف لعضلات الهيكل العظمي (وخاصة اليدين)، والخفقان، وتشنجات العضلات. وقد تم الإبلاغ عن حالات تسرع قلب خفيف، والشعور بالتوتر، والصداع، وتوسع الأوعية المحيطية وذلك بعد جرعات كبيرة .

**فرط الجرعة:**

الترياق المفضل في حالات جرعة زائدة من سالبوتامول هو عامل حاصر للبيتا انتقائي للقلب. يجب استخدام حاصرات  $\beta$  بحذر لدى المرضى الذين يعانون من تاريخ لتشنج قسبي.

**التعبئة:**

عبوة زجاجية عاتمة سعة ١٠٠ مل ، كل ٥ مل يحتوي على سالبوتامول سلفات يعادل سالبوتامول ٢ ملغ.

الدواء مستحضر يؤثر على صحته واستعماله خلافاً للتعليمات يعرفه لك للخطر  
اتباع بدقة وصفة الطبيب وطريقة الإستعمال المخصوص عليها وتعليمات الصيدلي  
الذي صرفها لك ، فالخطوب والصيدلي هما الذين يقران في الدواء وينفعه وضوره.  
أكثر من صرفه الدواء بدون وصفة طبيب.  
يحتوي الدواء على مادة التي تضر الأطفال.  
مجلس وزراء الصحة العرب واتحاد الصيدلة العرب.

إنتاج شركة ريفنا للصناعات الدوائية - سوريا